

Notulen - Ondersteuningsplanraad SWV VO-VSO Nijmegen e.o.

Datum	8 november 2023
Tijd	16.30 – 18.00
Locatie	Samenwerkingsverband, grote vergaderruimte
Aanwezig	Mirella Ansems (p), Marian Calis (p), Marion Hartog van Banda (directeur), Marion van Hoof (p), Eric Hoogsteder (o), Bram Janssens (p), Froukje Kersten (o), Suzanne Kuipers-Gommans (o), Sandra Wientjens-Megens (o)
Afwezig	Tim Engel (p), Noortje Schadenberg (o), Chris van de Wiel (toehoorder MR-p SWV)
Notulant	Myriam Wismans

1. Opening

Vanwege de afwezigheid van Tim Engel en Noortje Schadenberg zit Marian Calis, met ondersteuning van Eric Hoogsteder, de vergadering voor.

Marian Calis opent de vergadering en heet iedereen welkom met een speciaal woord van welkom aan Marion Hartog van Banda, directeur a.i. van het Samenwerkingsverband met ingang van 1 oktober 2023, en vandaag voor de eerste keer aanwezig bij de OPR bijeenkomst.

Er volgt een voorstelronde waarbij de directeur vertelt over haar achtergrond in zorg en onderwijs en de ouder- en personeelsvertegenwoordigers van de OPR wat vertellen over hun achtergrond en ambitie als deelnemer aan de OPR.

2. Notulen vergadering OPR 11-09-2023

Pag. 2, punt 4 Werkgroepen doel en verdeling, tiende regel, wordt als volgt aangepast: *‘Komend jaar gaan we van start met de nieuwe OPR en over een jaar zal een evaluatie plaatsvinden’*.

Pag. 2, punt 4 Werkgroepen en rol secretaris. Opgemerkt wordt dat Mirella Ansems het beheer van de OPR mailbox op zich zal nemen maar verder geen secretaris rol vervult. De agenda voor de OPR vergaderingen zal door Tim Engel (voorzitter) worden voorbereid, in overleg met de directeur.

Pag. 2, punt 4 wordt foutief geschreven naam aangepast.

Naar aanleiding van:

- In de OPR mailbox zijn geen nieuwe berichten binnengekomen.

- Tijdens het 4-daags inspectiebezoek zal op de onderzoeksdag van 17 november, staat ook een gesprek met vertegenwoordigers van de OPR me de inspectie gepland. Een voorbereidend gesprek heeft al plaatsgevonden.

Met medeneming van de bovengenoemde aanpassingen wordt het verslag onder dankzegging goedgekeurd.

3. Jaarplanning OPR 2023 – 2024 (concept)

De voorgestelde data en tijden zijn akkoord en worden vastgesteld. Data en tijden worden aan de deelnemers doorgestuurd in outlook. **(MW: zijn doorgestuurd)**

Op 17 januari zal Marion van Hoof niet aansluiten en Mirella Ansems sluit later aan.

4. Werkwijze OPR uitleggen / bespreken

5. Verwachtingen vanuit beide kanten verhelderen

Marion Hartog van Banda heeft zich ingelezen en is door Mandy Arens en Anouk Peijnenborgh uitgebreid geïnformeerd over de herinrichting en nieuwe samenstelling van de OPR.

Toegevoegd wordt nog dat de OPR nu vooral zoekende is naar een nieuwe werkwijze. De kartrekkers en werkgroepen gaan aan de slag om de OPR beter op de kaart te zetten. Verder wil de OPR de communicatie met het bestuur op pijl houden.

Als belangrijk item worden de begroting en de jaarrekening genoemd. De OPR denkt als sparringpartner mee bij de opzet van het Ondersteuningsplan en wil met meer input komen voor het OP: wat willen we als OPR anders zien of waar kunnen we op inspelen. De OPR mist momenteel de aansluiting met de achterban en daar moeten meer contacten worden gelegd; informatie ophalen bij scholen is daarbij van belang.

Er ligt een jaarplan waarvan de doelen in de OPR worden besproken, maar in het verleden was daar niet altijd ruimte voor. Dit goed volgen is een taak van de OPR. Met het inrichten van de nieuwe OPR zijn ook de reglementen aangepast. Het **Monitoren en ontwikkelen van het Ondersteuningsplan en Inclusief onderwijs** worden als belangrijk gezien, en wil de OPR standaard op de agenda plaatsen.

Actie voorzitter

Voorgaande jaren waren er voldoende reserves, maar voor de toekomst zullen er keuzes gemaakt worden waaraan het geld wordt uitgegeven. De OPR wil alert zijn op de **Financiën**. Een uitgebreide uitleg over de financiën is al gegeven tijdens de laatste OPR vergadering.

Het deelnamepercentage aan het VSO blijft hoog. Dit heeft ook financiële consequenties. Marion Hartog van Banda zegt dat het bevorderen van inclusiever onderwijs en daarmee ook het terugdringen van de deelname aan het speciaal onderwijs belangrijke gespreksonderwerpen van het bestuur zijn. De OPR vindt het goed te horen dat de reflectie die in het bestuur is gehouden (betreffende de data leerlingstromen VSO), door de bestuurders met hun schoolleiders wordt gedeeld. Er zal daarvoor een actieplan moeten komen waarin mogelijke oplossingen daarvoor nader worden uitgewerkt.

Dit is een heel concreet thema waarover de OPR nog doorpraat, waarbij de volgende suggesties worden gedaan.

- Waarom zitten er zoveel kinderen in het speciaal onderwijs? En wat kunnen we daaraan doen?
- Budget strepen is een oplossing, maar we willen geen thuiszitters en we willen inclusiever onderwijs.
- De problemen van jongeren worden veel complexer. Hoe kun je de docenten in de klas beter toerusten om dit te begeleiden.
- In gesprek gaan met basisscholen (aanleverende scholen) in aansluiting naar het vo.
- Een betere samenwerking tussen scholen, van regulier naar regulier, waarbij je bijvoorbeeld kiest voor een andere school die wel passend is.
- Breder opleiden van leraren met meer aandacht voor problematieken; in het basisonderwijs wordt je veel breder opgeleid.
- VO en vso moeten elkaar gaan vinden in overdracht. Het systeem is niet ingericht om een combinatie van vakken en dienstverlening.
- Aandacht voor diversiteit van kinderen en de media die een rol spelen bij hun ontwikkeling. Het hiermee leren omgaan.
- Uitgangspositie is dat je een leerling die net buiten de boot valt, toch binnenboord kunt houden
- Betere aansluiting van jeugdzorg op het onderwijs, het heel laagdrempelig en in de nabijheid doen van interventies. Is bij jeugdzorg een betere ingang te krijgen?
- Hoe kan het SWV de politiek (wet- en regelgeving) meer beïnvloeden, met name de gemeenten. Een idee wordt geopperd om spreektijd bij de gemeente en een casus – waardoor het meer gaat spreken - daarvoor uit te werken. Bijvoorbeeld een ouder die een kind thuis heeft zitten.
- In Cuijk loopt de samenwerking jeugdzorg – onderwijs veel beter. Interessant zou zijn een casus uit te werken voor een leerling die in Cuijk woont, zou het dan goed zijn gegaan?
- In het aannamebeleid van scholen zit ook verschil.
- Bij de afgifte van een TLV kan naar de afwegingen gekeken worden. Waarom wordt een kind naar speciaal onderwijs geplaatst? Zit er in de inhoud iets wat voorkomen had kunnen worden? Meer verduidelijking op dat gebied is gewenst.
- Zorgvuldigheid bij dossieroverdracht, daar gaat het ook nog weleens mis.
- In Cuijk zijn wel oplossingen gevonden om leerlingen langer in huis te kunnen houden. Je weet van andere scholen niet welke passende activiteiten zij kunnen bieden. Uitwisseling en overleg tussen scholen onderling zou helpen, te weten wat de ene school aan voorzieningen heeft en de ander niet. Daarvan hebben de consultants het beste overzicht. Hoe het Samenwerkingsverband daarin faciliteren, is een onderwerp dat besproken kan worden.

Geconstateerd wordt dat er voldoende thema's genoemd zijn die geagendeerd kunnen worden om verder te bespreken.

(Agendapunten 4 en 5 zijn gecombineerd besproken).

6. Inventariseren werkgroepen / thema's / kartrekkers

Zijn er al acties ondernomen?

Er ligt een overzicht 'Input thema's / kartrekkers' waarin de inventarisatie van de genoemde onderwerpen in de werkgroep sessies de vorige vergadering, is samengevat.

Per werkgroep wordt nu besproken of er al punten op de agenda kunnen, of er al acties zijn genomen, en of het overzicht nog aangevuld kan worden.

Algemeen: Namen deelnemers werkgroepen worden toegevoegd.

Financiën

Aan het overzicht toevoegen: Begroting 2024, Kaderbrief en Overleg controller op langere termijn. Vorige vergadering is er een uitgebreide presentatie gehouden over de financiën en deze presentatie is doorgestuurd naar de OPR. Dit punt kan dus van de lijst weggehaald worden.

Begroting 2024

De Begroting 2024 wordt (eventueel onder embargo) doorgestuurd voor de OPR agenda op 17 januari 2024. Marion Hartog van Banda zal in overleg met de controller een presentatie voorbereiden. Begroting met oplegger wordt vóór de vergadering aan de OPR toegestuurd. **Actie directeur**

Scholing en training

Er zullen offertes voor een basiscursus OPR worden opgevraagd. Bij de aanvraag voor de offertes wordt als belangrijk gezien: verantwoordelijkheden van de OPR, inspraak van de OPR, laagdrempelig en geen meerdaagse cursus. Vervolgens kan worden opgevraagd welke OPR leden aan de training willen deelnemen. Voorstel om ook een offerte op te vragen bij Hans ... (achternaam wordt nagevraagd), wordt meegenomen. **Actie werkgroep**

Ter info: Jaarlijks is er een congres-dag in de Reehorst in Ede waar men zich voor diverse thema's kan inschrijven: thema's voor (G)MR over basis zaken met betrekking tot financiën, management, inspraak en rechten van de MR enz. Zeer interessant om een keer deel te nemen.

Communicatie formele achterban

Marion van Hoof heeft voor haar eigen school (Montessori College) een PPT presentatie voorbereid waarin belangrijke informatie is opgenomen over wat een OPR doet. Samen met Eric Hoogsteder zal zij de PPT presenteren op 21 december a.s. en daarna wordt deze eventueel aangevuld. Vervolgens willen zij een aantal MR-en bij andere scholen bezoeken. **Actie werkgroep**

In de PPT zit een organogram van alle bij het Samenwerkingsverband aangesloten scholen, samen met namen en e-mail adressen van de (G)MR-en. Deze wordt met de notulen aan de OPR leden meegestuurd. **Actie MvH/MW**

E-mail vraag leerlinggeleding OPR

De oudergeleding van de MR van een van de aangesloten scholen van het SWV heeft per e-mail een vraag gesteld over de verkiezingen van de OPR. Zij vraagt namens de leerlingen om uitleg waarom bij de OPR verkiezingen leerlingen geen uitnodiging hebben ontvangen voor deelname aan de verkiezingen.

Deze e-mail is door de tussentijds voorzitter van de OPR beantwoord, met een toelichting waarom een reactie even op zich heeft laten wachten en met een uitgebreide uitleg over het besluit van de OPR om voor de nieuwe opzet van de OPR verkiezingen geen leerlingen uit te nodigen. Eric Hoogsteder licht deze e-mail correspondentie ter vergadering toe.

De OPR wacht een eventuele vervolgreactie af.

Communicatie informele achterban

De werkgroep maakt binnenkort een afspraak om bijeen te komen. **Actie werkgroep**

7. W.v.t.t.k.

Eric Hoogsteder spreekt zijn zorg uit over de toename van de TLV's. Hoewel niet primair een OPR onderwerp vindt de OPR het wel belangrijk dat er nagedacht wordt over hoe het tij te keren. Uit de vergadering wordt aangegeven dat er op veel lagen over wordt nagedacht, ook bij besturen en schoolleiders. Men vindt het zinvol om de input van de OPR, bestuur en ander overleggen bijeen te brengen en samen te delen. Wellicht levert dit goede ideeën op. Afgesproken wordt het onderwerp: **Inclusief onderwijs en monitoren** of iets van inhoud of thema over dit onderwerp, structureel op de agenda te plaatsen. **Actie voorzitter**

8. Sluiting

Marian Calis bedankt hierna de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering.